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UNIFIL Vereniging
De Nederlandse UNIFIL Vereniging (NUV)
is in 1999 opgericht en is in principe al
leen vóór Unifillers, Dutchbatt en Dutch
Infantry Coy en hun familieleden. De NUV
heeft zich voor de periode 2016-2020 en
verder het volgende ten doel gesteld:
 
Saamhorigheid
Saamhorigheid werd in Libanon als een
groot goed ervaren en is de basis van
onze vereniging. De NUV ondersteunt dit
door ontmoetingsmomenten te organi
seren of te ondersteunen met faciliteiten.
SHARING MOMENTS! Lid zijn van onze
vereniging moet voelen als ‘thuis’
komen, verbonden met ‘toen en nu’. Het
‘wij-gevoel’ straalt trots uit, versterkt de
onderlinge band en heeft een duidelijke
en positieve uitstraling naar onze omge
ving. Het draagt bij aan de herkenning en
erkenning van UNIFIL als missie en ons
zelf als UNIFIL veteranen. Iedere vijf jaar
wordt door de NUV een grote landelijke
reünie georganiseerd.
 
Informatie en communicatie
Het is belangrijk om onze missie op de
kaart te houden en te bewaren voor de
toekomst. De NUV streeft naar een genu
anceerd beeld van de missie, haar vete
ranen en hun ervaringen. Goede contac
ten en samenwerking met de pers/me
dia, Defensie, ons eigen 44 Pantserinfan
teriebataljon RI JWF, organisaties voor
veteranen en bijv. militaire musea zijn
essentieel. Het verenigingsblad Dubbel
Vier verschijnt eens per drie maanden en
wordt breed gelezen! De vereniging
heeft een eigen website en is actief op
sociale media. Actueel nieuws over acti
viteiten, veteranendagen en veteranen
in het algemeen dragen bij aan verbon
denheid. Er is een factsheet ontwikkeld
met achtergrond en informatie over de
missie. De ambitie is om in de komende
jaren te zorgen voor een database met
gegevens, feiten/gebeurtenissen, na
menlijsten, kaarten, foto’s van posten en
materieel en mensen, etc.
 
Belangenbehartiging
Binnen de mogelijkheden die het be
stuur heeft, informeert de NUV instanties
zoals Defensie, de IGK (tevens belast met
veteranenzaken), de defensieombuds
man, politici, organisaties voor vetera
nen etc. en stelt als dat nodig is de speci
fieke omstandigheden van onze vetera
nen aan de orde. We willen luisteren naar

dat wat er leeft en goede, functionele
contacten hebben met onze leden en alle
betrokkenen. In de komende vijf jaar wil
de NUV uitgroeien tot DE belangenbe
hartiger van én voor alle Unifillers.
 
Representatie
De NUV komt binnen haar mogelijkhe
den op voor de belangen van Unifillers.
Daarbij streven wij naar herkenning, er
kenning en waardering. Periodiek over
leg vindt plaats met het Ministerie van
Defensie, de Politiek, RI JWF, het Vetera
nen Platform (VP), het Nederlands Vete
raneninstituut (NLVI), De Basis, gelijkge
stemde veteranenorganisaties, het VFonds,
het Nederlands Instituut voor Militaire
Historie, etc.
 
Herdenken
De negen oud collega’s, wier namen op
het UNIFIL monument in Havelte staan,
hebben tijdens onze missie het hoogste
offer gebracht, hun leven. Unifillers heb
ben daar het diepste respect voor. Zij en
hun families/nabestaanden verdienen
voor altijd ons respect en onze aandacht.
Nabestaanden worden meer betrokken
bij activiteiten. Wij geven zichtbaar blijk
van respect door bij de jaarlijkse herden
kingen in Amsterdam, Loenen en bij het
Monument te Havelte als eenheid of de
legatie aanwezig te zijn. Betrokken, trots
en representatief! Unifillers worden in
toenemende mate gevraagd om te fun
geren als erewacht bij een uitvaart met
veteranen-eer van een overleden Unifil
ler.
 
Ondersteuning
Het Landelijk Zorgsysteem Veteranen
(LZV) kent een nuldelijnsondersteuning
component. Het VP is opgedragen de
nuldelijnsondersteuning uit te voeren en
voor de toekomst te verankeren. Nulde
lijnsondersteuning is steun dichtbij, Uni
fillers die dus andere Unifillers helpen. Op
de website van het VP en de Digitale
Sociale Kaart Veteranen www. https://
www.disk-veteranen.nl/ staat een over
zicht van de landelijke dekking van de
nuldelijnsondersteuners.
 
Ereleden NUV
 
Louis Verhoeven             2013
Berry Diestelhof              2016
Hans van Lent                   2016
 
 
 

Lid van Verdienste
 
René Vroomman            2017
Henk Schoenmakers     2019
 
Bestuursleden NUV
 
Voorzitter:  Jack Boerma
voorzitter@unifilvereniging.nl
 
vice-voorzitter:  Louis Verhoeven
 
Secretaris:  vacant
secretaris@unifilvereniging.nl
 
Penningmeester en ledenadministratie:
 Erick van der Wouw
penningmeester@unifilvereniging.nl
 
Commissieleden NUV
 
Redactie Dubbel Vier: Erik Kuiper
redactie@unifilvereniging.nl
 
Social Media – Bert Lammerts van Bueren
Sociaal Fonds – Cees van Ingen
 
Commissie van Beroep – Fred Krijnen,
Marvin Kuiper, Jan van Halen
cvb@unifilvereniging.nl
 
Webmaster www.unifilvereniging.nl
 
Pieter Mielen, Bert  Lammerts van Bueren
webmaster@unifilvereniging.nl
webmaster.unifilvereniging@gmail.com
 
 
 
De activiteiten van de NUV worden mede
mogelijk gemaakt door een bijdrage van
het vfonds.
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landse UNIFIL Vereniging
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Oplage:  1.400 stuks
 
Drukker:  Editoo B.V.
 
Redactie: 
redactie@unifilvereniging.nl
 
Adreswijzigingen
Graag us adreswijziging aan:
Penningmeester/ledenadministratie
penningmeester@unifilvereniging.nl
 
Adverteren in de Dubbel Vier
Ondersteun het werk van de vereniging
en adverteer in de Dubbel Vier. De Dub
bel Vier wordt niet alleen thuis door de
leden van de vereniging gelezen, maar is
steeds meer te vinden in openbare en
veteranengelegenheden.  Dat maakt het
nemen van een advertentie des te inte
ressant voor u/uw bedrijf. Laat u informe
ren over de mogelijkheden redactie@u
nifilvereniging.nl en penningmeester@u
nifilvereniging.nl
 
Aanleveren kopij en fotomateriaal
Graag ontvangt de redactie artikelen en
foto’s voor de Dubbel Vier. Bij het aanle
veren van foto’s: graag in voldoende
formaat in verband met de drukkwaliteit.
De redactie behoudt zich het recht voor
ingezonden stukken in te korten of om er
veranderingen in aan te brengen.
De artikelen in de Dubbel Vier hoeven
niet noodzakelijkerwijs de zienswijze van
het bestuur weer te geven.
 
Overname artikelen
Overname van artikelen is toegestaan
met bronvermelding en toezending van
een exemplaar aan adres van de secreta
ris.
 
Inleveren kopij voor de Dubbel Vier
De deadlines voor de Dubbel Vier staan
vermeld op de website van de NUV.
 
De deadline voor Dubbel Vier 2-2022 is
 
31 mei 2022
 
Foto voorpagina:
Deelname aan het Bevrijdingsdefilé
Wageningen 2013 (archief NUV)

Voorwoord
 
Voor jullie ligt de nieuwe “Dubbel Vier”. Het blijft een rare tijd. Daar waar corona en
de bijbehorende maatregelen eindelijk op hun retour lijken te gaan, worden wij
opeens geconfronteerd met een oorlog. Een oorlog die (weer) lijkt te gaan om het
vergroten van de macht van een persoon. Een oorlog waarbij vele burgers worden
getroffen in de Oekraïne en waar de burgers in Rusland worden voorgelogen over
de motieven en de voortgang. De rest van Europa doet wat het kan, zonder militair
in te grijpen, om escalatie te voorkomen. Het is een bizarre situatie en menigeen van
ons zal in gedachten teruggaan naar zo’n veertig jaar geleden. Het machteloze gevoel
dat je kunt hebben als je ziet dat er onrecht geschiedt en je niet in mag grijpen. Toch
weet ik dat een groot aantal van ons doen wat ze kunnen. Hulp aan vluchtelingen
door opvang, geld of goederen. Dat is absoluut noodzakelijk maar het blijft toch een
onbevredigend gevoel geven. En net als veertig jaar geleden kunnen wij het pro
bleem niet oplossen maar alleen er zijn voor de mensen die hier niet om gevraagd
hebben.
 
In het kader van de bovengenoemde oorlog zijn onze problemen binnen de vereni
ging maar marginaal, maar wij kunnen er niet om heen. Ons bestuur bestaat, na het
vertrek van onze secretaris, nog maar uit drie leden en dat is echt te weinig. Ik doe
dan ook een dringend beroep op jullie als leden om te zoeken naar geschikte kandi
daten voor de functies van Secretaris, Bestuurslid Communicatie, Bestuurslid Interne
Activiteiten en Bestuurslid Externe Activiteiten. Geef namen door en wij nemen
contact met ze op.
 
Tenslotte wil ik positief eindigen. Er zijn weer een
aantal activiteiten gepland en wij kunnen elkaar
weer ontmoeten. Allereerst natuurlijk de ALV op 14
mei. Daarnaast is er weer een motortoertocht ge
pland en er zijn weer activiteiten rond 4 en 5 mei.
Daarnaast gaat ook de Veteranendag weer door en
worden er op peletonsniveau weer reünies geor
ganiseerd. De laatste informatie over activiteiten
vind je op onze site. Het gaat wat dat betreft weer
de goede kant op. Nu nog wat bestuursleden erbij
en wij gaan weer een zonnige toekomst tegemoet.
Veel leesplezier!
 
Met vriendelijke groet,
Jack Boerma



Libanondag De Treffer
Eindhoven
 
Afgelopen 5 februari was het weer zover. De Libanondag, ge
organiseerd door de Stg. Veteranen Brabant Zuid Oost in De
Treffer in Eindhoven, kon eindelijk weer doorgang vinden.
Tweemaal, de edities van 2020 en 2021, kon het niet doorgaan
vanwege de geldende Corona maatregelen. Ook dit  jaar
dreigde Corona roet in het eten te gooien, maar door de aan
gekondigde versoepelingen kon het nu wel doorgaan, zij het
op een latere datum dan eerst was aangekondigd.
De opkomst was  niet zo groot dit keer, ook al vanwege Corona.
Libanonveteranen verzamelden zich na aanmelding en mét
Coronatoegangsbewijs. Er werd in De Treffer volop geventi
leerd. De koude tocht van de wind joeg door het hele gebouw.
De merchandise stand met Berry en Wilma Diestelhof kreeg het
door die wind zwaar te verduren.  (Hulde weer voor jullie
aanwezigheid)
 
Er waren een aantal interessante lezingen. De voorzitter van de
UNIFIL vereniging, Jack Boerma, hield een voordracht over het
ontstaan van het veteranenbeleid en de UNIFIL vereniging
daarbinnen. Hij legde de nadruk er op, dat er meer is, dat ons
verbindt dan dat het ons scheidt. Die verbinding is voor de
vereniging heel belangrijk, het is ook ONZE vereniging. Natuur
lijk zijn we het niet altijd met elkaar eens, maar we zijn en blijven
verbonden door onze Libanontijd.

Na de voorzitter was het onder andere de beurt aan Ron Everstijn, die vertelde over het Veteranen Search Team, de organisatie
van veteranen- vrijwilligers die de hulpdiensten assisteert bij het zoeken naar vermiste personen. Fred van der Ploeg vertelde
vervolgens over de activiteiten van de Stg. Veteranen voor Libanon, de hulpactie door Libanonveteranen opgezet na de zware
explosie, die Beirut trof in 2020.
 
Het werd weer een gezellig samenzijn, een beetje als vanouds van vóór Corona. Met dank aan de Stg. Veteranen Brabant Zuid
Oost voor de organisatie, waar heel wat bij kwam kijken in Coronatijd.
 
Tekst: Erik Kuiper Foto's: Erik Kuiper en Hans van den Boogaard



Van de penningmeester
 
Beste leden, de NUV heeft door Covid 19 in 2021 nagenoeg geen activiteiten kunnen organiseren. Omdat we dit helaas al in
2020 aan zagen komen is destijds beslist dat we eenmalig geen contributie over 2021 zouden incasseren. Dit is uitgebreid in de
Algemene Leden Vergadering besproken.
 
Gelukkig lijkt 2022 voor onze vereniging een beter jaar te worden. Hierdoor gaan we eind van het eerste kwartaal, dus in de
laatste week van maart 2022, de contributie incasseren. Wij gaan er vanuit dat we ondanks het gebrek aan een activiteiten
coördinator in het bestuur mooie activiteiten kunnen organiseren. Denk overigens hierbij ook aan lokale initiatieven die wij als
NUV kunnen ondersteunen. Goed voorbeeld is de motor toertocht die er weer aankomt.
Hoop elkaar in ieder geval weer te zien bij de ALV van april 2022 en anders bij de toekomstige activiteiten die we gezamenlijk
zullen beleven.
 
Erick van de Wouw

Kloppen jouw gegevens nog?
 
De laatste jaren wordt de ledenadministratie regelmatig geconfronteerd met het retour ontvangen van de Dubbel4 en andere
aan de leden gerichte post van de vereniging.
Belangrijkste reden hiervoor is dat leden verhuizen of in het ergste geval zelfs overlijden en dit niet wordt doorgegeven aan de
ledenadministratie, waardoor wij niet meer beschikken over de juiste adresgegevens van het betreffende lid. In veel gevallen
proberen we dan het lid te bereiken via mail of telefoon, maar als ook die gegevens in de loop van de jaren zijn veranderd gaat
dit helaas niet lukken.

De komende maanden gaat de ledenadministratie aan de slag om het ledenbestand (ongeveer 1400 leden) te actualiseren.
Hierbij kan jij een belangrijke rol spelen door na te gaan of jij in de laatste jaren bent verhuisd en of je destijds je adreswijziging
aan ons hebt doorgegeven. Een andere, misschien nog eenvoudigere manier is door een mailtje te sturen aan ledenadministra
tie@unifilvereniging.nl of secretaris@unifilvereniging.nl met daarin vermeld je (militair)registratienummer en je adresgegevens
is al voldoende. Van ons ontvang je daarna een mail met daarin jouw gegevens zoals deze in onze ledenadministratie staan, met
daarbij het verzoek deze dan te controleren en zo nodig weer compleet te maken.
 
Wij hopen dat elk lid wil meewerken aan deze exercitie, zodat je op de hoogte kunt blijven van de vereniging en de activiteiten
via de Dubbel4 of op een andere manier.

Van de redactie
 
Helaas zijn in de vorige editie 2021-04 de foto-onderschriften bij het artikel van Ronald Kon, de “Tolking Heads”, weggevallen.
Hierbij zetten we dit recht:
 
Foto 1: Rolf van Uye naast Arabische handgeschreven muurkrant van de Amal-beweging in Tyre (Foto Kontekst, BF15/16, 1984.
© Ronald E. Kon).

Foto 2: Wapengeweld tegen de bovenposten: doorboorde voorruit UNIFIL 1154 (Foto Kontekst, BG23/23A, 1984. © Ronald E. Kon).
 
Foto 3: Perzisch affiche ter herdenking van de oprichting van de Islamitische Republiek Iran op
01-04-1979 (Foto Kontekst, naar het origineel in het Kontekst Archief, 05-02-2021. © Ronald E. Kon).
 
Foto 4: Amal-affiche met Mūsā al- adr die zijn steun aan de Libanese bevolking uitspreekt (Foto Kontekst,
naar het origineel in het Kontekst Archief, 05-02-2021. © Ronald E. Kon).
 
Foto 5: Omslag van een publicatie van de Wachters van de Ceders “Er zal geen Palestijn overblijven op
Libanees grondgebied. Het woord … het zwaard” (Foto Kontekst, naar het origineel in het Kontekst
Archief, 05-02-2021. © Ronald E. Kon).
 
Foto 6: Met vriendelijke toestemming het Ministerie van Defensie, 06-02-2016 (Foto © John Sinderdin
ck).



Tolking Heads
 
Unifiller Gerard van Leeuwen zet zijn reeks van gesprekken met de Nederlandse UNIFIL tolken, de Tolking Heads, voort. Deze
tolken opereerden destijds vanuit Haris.
 
“Alle stations, hier 9T”: tolk Vincent van Ophem haalt herinneringen op aan zijn UNIFIL-tijd.
 
Waarom uw interesse voor de studie Arabisch?
 
Dat is niet zo eenvoudig te duiden. Wat niet helpt is dat ik 17 was toen ik deze keuze maakte en keuzes van 17-jarigen zijn vaak
niet zo goed beredeneerd. Ik denk dat het een combinatie van factoren was. Ik wilde iets doen wat niet iedereen al deed, ik was
goed in talen, het Midden-Oosten was goed en goedkoop bereikbaar (in tegenstelling tot bv China), ik zocht een uitdaging en
als laatste was er ook nog een vleugje romantiek uit de verhalen van Lawrence of Arabia, de ontdekkingsreiziger Sir Richard
Burton en, nog ietsje verder terug, Duizend en een Nacht.
 
De praktijk was iets minder romantisch want de studie was best taai, met onderwerpen als Arabische grammatica, de Koran-
exegese en het lezen van enkele duizenden bladzijden Arabische literatuur, in slakkengang want Arabisch leest niet zo gemak
kelijk weg als Engels of Frans.
 
 

Kapitein-tolken Cor Baaijens (links) en Vincent van Ophem met de
mukhtar van Yatar, 1982

 
Uw keuze voor het Nederlandse leger als tolk Arabisch, hoe
bent u tot deze keuze gekomen?                                   
                                                                                                                                    
Dat was eigenlijk gewoon toeval. Ik was al gekeurd voor de
militaire dienst maar had studieuitstel gekregen. Toen ik in
Amsterdam ging studeren in 1979, bleek dat enkele oudere
jaars al in Libanon bij UNIFIL dienden. Een van hen vroeg mij of
dat iets voor mij zou zijn. Ik rook eindelijk mijn kans op de ro
mantiek waar ik zo naar verlangd had en accepteerde. Na 3
dagen ‘opleiding’ op de JWF-kazerne te Assen en een beëdi
ging als officier ging ik als kapitein-tolk op weg naar Libanon
als onderdeel van UNIFIL lichting 82-5. Het was best spannend,
ik was jong toen, 21 jaar, en kreeg meteen een verantwoorde
lijke positie. Ik heb toen tot november daar gezeten en ben
later, van april tot juli 1983, nog een keer teruggeweest.
 
Als tolk bent u betrokken geweest bij één of meerdere
conflicten, welke van deze conflicten is u het meeste bij
gebleven?
                                                                                                               
Dat was zonder meer de Israëlische inval op 6 juni 1982. Ik zat
koud een maand in Libanon toen de IDF met 100.000 man de
grens overkwam. Het was onze taak om hen tegen te houden,
want we moesten de vechtende partijen uit elkaar houden,  
maar het was al snel duidelijk dat daar geen enkele sprake van
kon zijn. Op 5 juni ‘s avonds stonden we met de officieren van
de staf op het balkon van het huis dat als Dutchbatt HQ
dienstdeed, met onze scherfvesten aan en helmen op. In
westelijke richting zagen we dat Tyre onderhevig was aan een
artilleriebeschieting. Ik weet niet precies hoeveel kilometer
landinwaarts we zaten, maar we hoorden de beschieting heel

duidelijk en zagen de lichtspoormunitie. We begrepen dat het menens was. De volgende dag rapporteerde Commandant
Charlie-Cie dat er een niet aflatende stroom tanks, pantservoertuigen en allerlei andere soorten militaire voertuigen de grens
over was gekomen en via de Coastal Road richting Tyre gingen. Hij heeft toen geloof ik nog geprobeerd met het personeel van
de voorste voertuigen te praten, maar er was geen beginnen aan. Het was duidelijk dat ze zich niet tegen zouden laten houden.
Het UNIFIL hoofdkwartier in Naqoura lieten ze simpelweg en letterlijk links liggen op weg naar Tyre. Wel hadden ze denk ik de
instructie gekregen dat ze UNIFIL met rust moesten laten want er zijn dacht ik weinig tot geen slachtoffers gevallen bij UNIFIL.
 
De inval was natuurlijk een klap in het gezicht van UNIFIL en toonde aan hoe zwak UNIFIL eigenlijk was. Tyre was snel overlopen,
de IDF stoomde door en binnen drie dagen stonden ze in Beirut. Onze rol werd toen anders want de Palestijnse groeperingen
waren opgerold, bestonden niet meer of waren gevlucht. Wij probeerden zo goed en kwaad als het ging de veiligheid in het



Vincent van Ophem, met naast zich kapt. Peter van Uhm, 1982, in gesprek met ...........

gebied te waarborgen. Dat ging best
goed, de IDF liet zich in het begin niet zo
veel zien want ze waren vooral ten noor
den van het UNIFIL-gebied bezig. Er was
trouwens in het begin best veel goodwill
voor de IDF bij de Libanese bevolking
omdat de Palestijnen met hun gewapen
de aanwezigheid een destabiliserende
en bedreigende factor waren geweest.
 
Echter, de IDF maakte na de operatie
‘Peace for Galilee’ de strategische fout
om zich niet terug te trekken (en de vei
ligheid van Zuid-Libanon aan UNIFIL over
te laten), maar het zuiden van Libanon
min of meer permanent bezet te houden.
Ze zetten lokale milities op, gesteund
door de Christelijke majoor Haddad. Dat
wekte veel weerstand bij de bevolking en
was een van de drijfveren voor van het
ontstaan van Hizbollah, die langzamer
hand de macht overnam van het veel
gematigder AMAL. Er ontstond een ver
zetsbeweging die aanslagen ging ple
gen, met als voorlopig ‘hoogtepunt’ het
opblazen van het IDF militaire inlichtin
gen hoofdkwartier in Tyre.                    

Wat heeft uw uitzending als tolk Arabisch voor het Nederlandse leger in Libanon
u gebracht?
 
Ik denk dat ik wat wijze levenslessen heb geleerd daar. Ook geleerd om zaken die in
Nederland spelen in perspectief te plaatsen. In de Nederlandse politiek bijvoorbeeld
worden zaken vaak op de vierkante millimeter bekeken, met het doel om in een
fantastisch land nog verbeteringen aan te brengen, terwijl in veel landen buiten
Nederland, en Libanon is daar een voorbeeld van, echte problemen spelen. Kijk naar
wat er in Libanon in 2020 is gebeurd met de ontploffing in de haven van Beiroet en
nu is de hele economie ingestort, ouders kunnen hun gezin niet meer te eten geven,
er komt geen geld meer uit de muur en de inflatie is torenhoog. Ik heb daar ook
gevoel gekregen voor wat het betekent om verantwoordelijkheid te dragen. En na
tuurlijk kennis van hoe Defensie functioneert, daar heb ik nu nog profijt van, want ik
ben nog steeds actief als reservist. En als laatste heb ik een blijvende affiniteit met
Libanon en de Libanezen. Ik ben na 1983 een flink aantal keren teruggeweest in Li
banon, recentelijk nog met mijn echtgenote om haar te laten zien waar ik toen heb
gewerkt.
 
Heeft u een leuke anekdote uit uw tijd bij Dutchbatt?
                                                                                              
Er zijn ongetwijfeld leuke anekdotes, maar wat me het meest bijgebleven is, is die
keer dat ik in een mijnenveld terechtkwam en me daaruit moest redden. Het gebeur
de een paar dagen na de Israëlische inval in de buurt van Tyre. Ik was samen met een
Franse kolonel op humanitaire missie gestuurd, we moesten inventariseren waar de
vluchtelingen zaten. Tyre was volledig kapotgeschoten, alleen maar rokende puin
hopen. Er lagen lijken langs de weg die een ongelooflijke stank veroorzaakten. We
zagen auto’s, waar in de lengte een tank overheen gereden was. En veel vluchtelin
gen, wanhopige mensen die geen huis meer hadden en vaak een aantal naaste fa
milieleden hadden verloren. Op een goed moment parkeerden we onze Cherokee
en liepen een straat in waar geen wegbedekking was, alleen maar zand. De omgeving
was uitgestorven, er liep niemand. Aan het eind van de straat stonden een paar
kinderen geluid te maken en met hun armen te zwaaien. Ik kon niet goed verstaan
wat ze zeiden dus we liepen nog wat verder. Toen we binnen gehoorsafstand kwamen

Toespraak Defensie-attaché bij het UNIFIL
monument in Tyre, 4 mei 2019



hoorde ik het woord: Lughm, lughm! Ik had toen mijn militaire vocabulaire nog niet helemaal op orde, maar wat hielp was dat
deze kinderen met hun armen een ontploffing simuleerden en daar plof geluiden bij maakten. We stonden in 1 keer stokstijf stil
en besloten in onze voetstappen terug te lopen naar de auto. Daar droom ik nog wel eens van.   
 
Waar ik wel goede herinneringen aan heb waren de ‘medal parades’, waar dan ook de lokale notabelen voor werden uitgenodigd.
Dit waren bijvoorbeeld ‘mukhtars’ uit de dorpen in de Dutchbatt AO en niet te vergeten de burgemeester van Haris, Abu Ali. Wij
vertaalden dan de speeches voor hen en we maakten er een gezellige dag van, vaak met een Indische maaltijd in de officiersmess
in Haris.
 
We kregen ook veel gastvrijheid terug. Ik herinner me nog dat we met een aantal Dutchbatters midden in de vastenmaand
Ramadan werden uitgenodigd bij de burgemeester van Haris. Hij had een waar feestmaal voor ons aangericht, met een heel
geslacht schaap dat nog herkenbaar op een gigantische schaal was neergelegd, met daarom heen gedrapeerd grote hoeveel
heden rijst met pijnboompitten en andere Libanese lekkernijen zoals hummus, kibbe niyye, tabbouleh, baba ghanoush, etc, etc.
Het verbaasde ons dat dit zomaar kon midden in Ramadan, maar de burgemeester wees ons op een bijzettafeltje waar hij een
aantal potjes medicijnen op had neergezet en hij zei dat het OK was want hij had een aandoening en moest daar medicijnen
voor slikken, en als je ziek was hoefde je niet te vasten. ‘Don’t worry, I have a heart problem’, zei hij op onze vraag.
 
Ik heb ook goede herinneringen aan mijn samenwerking met ‘Panzer’ Helmuth Geerlings, inmiddels overleden. Hij was onze
bataljonscommandant en had een sterk karakter. Ik was natuurlijk een jong broekie dus meestal volgde ik zijn bevelen gehoor
zaam op. Er was echter één situatie waar ik tegen zijn orders in gegaan ben. Ik werd bij een incident geroepen waar een Neder
landse patrouille op een groepje gewapende militieleden was gestuit. Ze stonden op een kruispunt met doorgeladen wapens
tegenover elkaar. Het kruispunt dat op een doorgaande weg lag in de buurt van HQ PAOST-Cie was volledig geblokkeerd. Al het
verkeer was gestremd en mensen waren uit hun auto’s gekomen om te zien wat er aan de hand was, dus er stonden aardig wat
omstanders te kijken. De milities moesten hun wapens afgeven maar ik voelde dat gezichtsverlies een probleem zou kunnen
worden als we dat ‘en public’ gingen afdwingen. De eigenaar van een huis dat aan het kruispunt lag voelde dat ook en hij stelde
voor dat we in zijn huis thee zouden gaan drinken om de zaak op te lossen. De overste, die toevallig in de buurt was, had inmid
dels positie gekozen op een heuvel in de buurt en stond met een verrekijker alles te bekijken. Ik zocht contact over het BatCo-
net.
 
‘9 Romeo, hier 9 Tango over’.
‘Hier 9 Romeo, over’.
‘Hier 9 Tango, verzoek toestemming om in het huis van betrokkene thee te gaan drinken om zo de situatie op te lossen, over’.
‘9 Romeo, geen sprake van, je blijft in het zicht, over’.
‘9 Tango, roger uit’.
 
Vervolgens ben ik toch met die lui gaan theedrinken en er vond een de-escalatie plaats. Wel een enorme uitbrander gehad van
de overste, hij zei dat ik levensgevaarlijk gehandeld had en dat het puur geluk was geweest dat het goed was afgelopen (en
misschien had hij daar wel gelijk in).  
           

Na Libanon, hoe is uw carrière verder verlopen?
 
Ik heb na terugkeer uit Libanon mijn kandidaats gehaald en ben toen de bedrijfskundige variant van de studie Arabisch gaan
doen, in de hoop de kansen op een baan in het bedrijfsleven daarmee te vergroten. Ik ben toen bij Shell terechtgekomen en
 



heb daar 30 jaar met veel plezier gewerkt in Human Resources. Veel in het buitenland gezeten in landen als Syrië, Gabon, Domi
nicaanse Republiek en Engeland. Uiteindelijk ben ik teruggekeerd naar het hoofdkantoor in Den Haag en daar geëindigd als
vice-president voor het beloningsbeleid. Zo’n 5 jaar geleden ben ik weggegaan bij Shell en ben toen voor mezelf begonnen als
ZZP’er, op het gebied van HR maar ook het Midden-Oosten. Ik heb inmiddels leuke projecten gedaan in Oman, Iran, Saudi, Li
banon, West Bank, etc.
 
Daarnaast was ik al tijdens mijn werk bij Shell reservist geworden bij de landmacht, het toenmalige 1 CIMIC Bat (nu 1 CMI Co).
Daar was ik tot 1 januari jongstleden commandant van twee reservistennetwerken, Sociaal-Cultureel en Informatie, waarvoor
ik, heel eervol, de rang van overste kreeg toebedeeld. Verder begeleid ik reorganisaties voor Defensie en ben ik momenteel
actief op de zogenaamde ‘tolkendesk’, waar de coördinatie plaatsvindt voor het naar Nederland overbrengen van tolken die in
Afghanistan voor ons hebben gewerkt.
 
En zo is de cirkel weer rond.
 
 
(tekst Gerard van Leeuwen / VIncent van Ophem. Alle foto's bij dit artikel copyright Vincent van Ophem)

De Israëlische inval "Vrede voor Galilea": een IDF halftrack rolt door ZIbqin, 7 of 8 juni 1982. Foto: Pieter Mielen

40 jaar inval Vrede voor Galilea 1982-2022: foto's gezocht
Dit jaar is het 40 jaar geleden, dat Israël Libanon binnenviel. Een periode brak aan, waarin voor Dutch
batt UNIFIL alles veranderde. (Zie ook het voorgaande interview met Vincent van Ophemen boven
staande foto van Pieter Mielen). De redactie wil graag in het volgende nummer hierbij stilstaan door
middel van een foto-reportage. We zijn dan ook op zoek naar foto's van 'de inval': heb je foto's van
binnentrekkend IDF materieel, Israëlische militairen? Het liefst met daar ook op Nederlandse Unifillers,
posten of voertuigen. Stuur ze dan aan de redactie via redactie@unifilvereniging.nl. Zodat we onze

eigen geschiedenis in beeld kunnen brengen !!!
 
(foto maker/plaats/datum onbekend: links een Nederlandse YP408 en een IDF halftrack) 



Van de voorzitter
 
Nu Corona op zijn retour lijkt en de beperkingen opgeheven worden hopen wij ook als vereniging weer terug te kunnen naar
normaal. Dit impliceert dat er weer activiteiten georganiseerd kunnen worden en dat wij elkaar weer fysiek kunnen ontmoeten.
Dat zijn allemaal goede en hoopvolle berichten maar daar zijn wel een aantal zaken voor nodig.
 
Op de BLV in het najaar van 2021 werd een bestuur gekozen van 4 personen, een voorzitter, vice voorzitter , secretaris en pen
ningmeester. Helaas bleven er nog 3  functies vacant, te weten Bestuurslid Communicatie, Bestuurslid Interne Activiteiten en
Bestuurslid Externe Activiteiten. Uiteraard moeten deze functies nog worden ingevuld maar daar over straks meer.
 
Wij zijn aan de slag gegaan en hebben geprobeerd om zoveel mogelijk zaken op te pakken. Het lastige hierbij was dat een
aantal activiteiten vanwege corona hadden stilgelegen en dat een aantal contacten wat verwaterd waren, dus een boel uitzoek
werk. Gelukkig konden wij hierbij terugvallen op een aantal vrijwilligers die met hun jaren lange ervaring regelmatig bij wilden
springen. Ik ga geen namen noemen want dat vergeet ik er een paar. Maar langzamerhand kreeg het toch weer vorm en zijn wij
op de goede weg.

Ieder bestuur heeft zijn eigen werkwijze en dat moet onderling matchen. In ons geval
bleek onze secretaris toch een andere werkwijze te hanteren dan de overige bestuurs
leden. Rob Deckers heeft dan ook besloten om zijn functie per direct neer te leggen.
Als overige bestuursleden vinden wij dit erg jammer maar wij kunnen niet anders
dan zijn besluit te respecteren. Uiteraard wil ik hem bedanken voor de samenwerking.
 
Het betekent wel dat wij naast de eerder genoemde vacante functies dus ook nog
een secretaris zoeken. Op dit moment moeten wij het doen met 3 man en dat is best
een uitdaging. De taken van de secretaris zijn verdeeld onder de penningmeester,
het ledenbestand en de mutaties, en de voorzitter, de binnenkomende post. Neem
ons dus niet kwalijk als er niet direct antwoord komt op een mail etc.
 

Foto ALV 2019, archief NUV

Zoals eerder aangegeven in de ALV en de BLV zien wij, als bestuur, onze vereniging als een vriendenclub. Natuurlijk moet een
vereniging met ruim 1400 leden op een goede en degelijke manier bestuurd worden, maar het is geen multinational, waar
duizenden mensen hun brood verdienen.  Wij organiseren activiteiten die onze interesse hebben en wij vinden het leuk om
elkaar daar te ontmoeten. Wij hebben samen iets meegemaakt toen wij tussen de 18 en 24 waren en dat heeft ons mede gemaakt
tot wie wij zijn. Daarnaast zijn wij heel verschillend en komen wij uit alle geledingen van de samenleving. Na onze periode in
Libanon is de één beter terecht gekomen dan de ander, de één heeft misschien ook meer geluk gehad dan de ander. Maar wij
delen samen dat grote avontuur, dat Libanon heet. En dat is de basis van onze vereniging. Het herdenken van hen die zijn
achtergebleven, het er zijn voor elkaar, het delen van herinneringen en elkaar helpen waar dat nodig is. Dat is waar wij voor staan
en dat is ook wat wij als bestuur willen bereiken en continueren.
 
Dat impliceert dat je iets voor elkaar of voor de club over hebt. Maar dat betekent ook dat je het belang van de club boven jouw
eigen belang stelt. Wij zijn indertijd naar Libanon gegaan om iets te betrekenen voor onze medemens. Wij wilden iets nuttigs
doen met onze diensttijd. Wij wilden misschien het avontuur. En uiteraard, wij zijn tenslotte Nederlanders, was het extra geld
mooi meegenomen. En hoewel wij nu allemaal rond de 60 zijn zitten al die elementen van toen nog steeds in ons. Ik zie dat op
bijeenkomsten waar onze stand met artikelen staat. De verkoop is altijd ongekend, en natuurlijk komt dat ook door Berry en
Wilma, maar ik zie ook de trots waarmee mensen spullen kopen, die ons herinneren aan die tijd van 40 jaar geleden. Ik zie het
enthousiasme als er ergens op een evenement een witte NEKAF staat of een roadblock.

4 mei herdenking bij het UNIFIL monument te
Havelte. Foto: archief Ministerie van Defensie

Wie voelt zich niet trots als er op 4 mei blauwe baretten op de Dam staan bij de na
tionale herdenking, als er in Loenen kransen en bloemen worden gelegd, als er in
Havelte op de kazerne herdacht wordt samen met het bataljon. Als je wel eens
meegelopen hebt op 5 mei in het defilé in Wageningen of een binnenkomst met de
wandelgroep hebt meegemaakt in Nijmegen tijdens de 4 daagse,dan weet je wat ik
bedoel. Wie zit er niet op het puntje van zijn stoel, als de Nederlandse Unifil Vereniging
op Veteranendag met al zijn verschillende geledingen voor de Koning langs mar
cheert.
 
Dat, mijn vrienden, zijn nog maar een paar facetten van onze vereniging. Wij hebben
nog de grote reünie, het faciliteren van kleine reünies, de motortoertocht, de con
tacten met de Libanese Ambassade, de contacten met het bataljon, de contacten
met de IGK, de oefening Blauwe koord en zo kan ik nog wel even doorgaan.



Ik ben trots op onze vereniging en ik ben helemaal trots dat ik de voorzitter mag zijn van deze club. Ik hoop dat jullie net zo trots
zijn als ik (en dat mag je zijn). Er zijn misschien in het verleden een aantal zaken anders gegaan dan ze hadden moeten gaan. Er
zijn ook mensen beschadigd en dat is een kwalijke zaak. Maar laten wij deze zaken achter ons laten en weer door gaan. Ik zie
een mooie toekomst voor ons en ik heb er ook het volste vertrouwen in dat er minimaal 4 man op staan die zich kandidaatstel
len om bestuurslid te worden van deze mooie vereniging. Ik hoop jullie te zien op de ALV van 14 mei, of op één van de andere
activiteiten.
 
Met vriendelijke groet,
 
Jack Boerma

Korte berichten
Oproep
 
Informatie en foto’s  gezocht van Mari
nus Johannes (Han) Kasper. Rnr: 651018203.
Overleden op 6-12-2017
 
Han Kasper is uitgezonden van 24-10-1984
tot 17-04-1985 naar Libanon als onder
deel van Dutch Infantry Company III. Hij
was geplaatst op post 7-2. Een van bo
venposten van het Nederlands detache
ment Unifil. Volgens een collega die op
dezelfde post zat sprak Han niet veel. Was
rustig en wat teruggetrokken.
 
Thuis vertelde hij nooit over zijn uitzen
ding. Foto’s heeft de familie niet meer.
Alleen wat kaarten van zijn periode in
Libanon.
Op 25 maart j.l. heeft Marco Kroon het
draaginsigne Nobelprijs voor de Vrede
postuum uitgereikt aan de familie.
Zijn dochter en zijn zoon doen er van alles
aan om foto’s en meer informatie over
zijn uitzending te krijgen.
 
Heb je informatie en/of foto’s dan graag
deze sturen naar de contactpersoon: 
info@heteldershoes.nl
 
Overleden

Ons bereikte het droevige bericht, dat op

19 februari jl. Brigadegeneraal b.d. der
Fuseliers Leen (L.C.) van den Heuvel is
overleden. Hij was bataljonscomman
dant Dutchbatt UNIFIL van 20 november
1980 tot en met 21 mei 1981.

Hij is 85 jaar geworden. BC Van den Heu
vel was een geliefd commandant. Dat hij
thans moge rusten in vrede. Wij wensen
de nabestaanden veel sterkte toe met dit
grote verlies.
 
 
Snuffelmarkt gesloten
 
Helaas is de Veteranen Snuffelmarkt in
Vlissingen gesloten. Dit omdat er geen
detailhandel mag plaatsvinden op de
"Kenniswerf". Dit is op last van de Ge
meente Vlissingen op straffe van een
dwangsom. Wij berichtten nog in Dubbel
Vier 2021-03 over snuffelmarkt met be
trokken Unifillers Lodie, Albert en Wil.
Velen hebben inmiddels hun steunbetui
gingen geuit tegen dit besluit van de
gemeente Vlissingen.
Namens Lodie, Albert en Wil:

 
Wel bedankt voor uw aanwezigheid en
klandizie in de afgelopen tijd.
 
Sluiting JWf kazerne Assen ?
 
In februari j;. kwam plotseling naar bui
ten, dat Defensie het voornemen had de
Johan Willem Friso kazerne te Assen te
sluiten. De thuisbasis van het 13e infan
terie bataljon regiment Stoottroepen
Prins Bernhard, de Johan Willem Friso
Kapel en het Stoottroepenmuseum. Voor
velen van ons was de JWF kazerne de plek
van de VN opleiding voordat we naar

Libanon vertrokken.
 
Het voornemen tot sluiting van de meer
dan 100-jarige kazerne is niet goed ge
vallen binnen de gemeente Assen en de
provincie. Het is ook niet de eerste keer,
dat sluiting dreigt. Het laatste woord is er
dan ook nog niet over gezegd.

 

 
Foto Rijksdienst voor het Cultureel Erf
goed, CC BY-SA 4.0
 
 
Agenda NUV
 
4 mei - Dodenherdenking Loenen en
Havelte
 
5 mei - Bevrijdingsdefilé Wageningen
 
14 mei  - ALV
 
21 mei - Motortoertocht
 
25 juni - Nederlandse Veteranendag Den
Haag
 
Houd de website van de vereniging goed
in de gaten voor hoe je op te geven voor
deze zaken.



Een NEKAF laat Haris achter zich; op de achtergrond zijn de YP's te herkennen van de BHP. (maker foto/datum onbekend, archief NUV)

Een NEKAF op patrouille, mogelijk van de C-cie. (foto maker/plaats/datum onbekend, archief NUV)
 



NEKAF 1087 hobbelt de steile weg naar 7-12C naar beneden, voorjaar 1981. Foto: Harry Morsink

Een NEKAF door diep water na hevige regenval, mogelijk vanaf 7-22 met Smi Filius in 1979 (maker/plaats/datum onbekend, archief NUV)

Foto's Libanon
 
Soms is het heel jammer, dat we van fo
to's niet weten wie, wanneer en waar de
foto's gemaakt zijn. Op deze pagina's een
aantal foto's van UNIFIL NEKAF's, een te
rechte ode aan dit markante voertuig. In
een eerdere Dubbel Vier stonden we al
stil bij de historie van de NEKAF als militair
voertuig.
 
We hebben in ons archief stapels Liba
non-foto's, waarvan niet bekend wie,
wat, waar en wanneer. Mogelijk zijn veel
van deze foto's aangeleverd ter illustratie
van het bekende blauwe boek 'Vredes
macht in Libanon' van het NIMH (2004).
 
Is de/een gebruikte foto van jou? Meld je
dan bij de redactie met nadere gegevens
via redactie@unifilverening.nl

Elders in dit blad deden we reeds een oproep voor foto's van de Israëllische inval. Graag welkom. Sowieso zijn (goede scans van)
je Libanon-foto's welkom bij de redactie op redactie@unifilvereniging.nl. Heb je mooie foto's, maar kun je zelf niet scannen?
Neem dan ook contact op voor de mogelijkheden.



Monuta team bijzondere uitvaarten

Wij zijn 24 uur per dag bereikbaar op 055 - 527 42 77.

Kijk ook op www.monuta.nl/veteranen

“ Erkenning en waardering staan 
voorop bij onze dienstverlening”
Veteranen hebben een bijzondere status in Nederland. Monuta wil graag iets 

terug doen voor die mensen die zich hebben ingezet in dienst van de vrede. Daarom 

ont wikkelden we de Monuta Veteranenuitvaart. Om recht te doen aan het bijzondere 

verleden van veteranen. Een veteranenuitvaart is een uitvaart met bijzondere elementen 

die te maken hebben met het verleden als veteraan. Het team bijzondere uitvaarten van 

Monuta heeft alle kennis in huis om een veteranenuitvaart te verzorgen. De teamleden 

zijn bekend met verschillende protocollen, ceremonieel en onderscheidingen.

Advertentie

Webshop NUV
 
Bezoek regelmatig de webshop van de
NUV, vie www.unifilvereniging.nl
 
De bekende blauwe polo is er ook in
sweatervorm, met opdruk op voor- en
achterzijde.
 
Verder is te koop de set replica-medaille
set. Altijd handig als backup of wanneer
je originelen kwijt zijn geraakt.
 

Nieuws van de redactie
 
- in de vorige Dubbel Vier 2021-04 vermeldden we dat er in deze editie een interview met Frans-Wim Smits over zijn tijd bij DIC-1
zou komen. Helaas is daar onder andere door tijdgebrek nog niets van gekomen. Maar wat in het vat zit ....
 
- we hopen echt dat we voldoende foto's ontvangen met betrekking tot 40 jaar Israëlische inval 1982-2022, zodat we dat vanuit
onszelf in beeld kunnen brengen. Zie de oproep hiertoe elders in dit blad. Onze geschiedenis. Niet alleen voor de Unifillers, de
leden zelf, maar ook 'naar buiten' toe, onze relaties.
 
- deze editie zijn we weer verblijd met bijdragen van Fred Krijnen, Rob Rijntalder, Joep Schipper en Gerard van Leeuwen. Dank
voor jullie bijdragen.
 
- bij het ter perse gaan van deze editie is nog niets bekend over de resultaten van het nieuwe Libanon-onderzoek van het NL
Veteraneninstituut; die zouden  in het eerste kwartaal van 2022 gepubliceerd worden. Wij van de UNIFIL vereniging/redactie
blijven dit monitoren.



OP HIN
We ontvingen onderstaand artikel van Joep Schipper. Zo maar
weer een verhaal uit ons UNIFIL verleden, dingen die we meemaak
ten. Tekst en foto's Joep Schipper
 
Hallo allemaal.
 
De zaterdag voor Pasen 1980 kregen mijn ouders een telefoon
tje van de legerleiding van defensie dat onze gijzeling voorbij
was. Graag wil ik dit verhaal met jullie delen.
 
Ik ben Joep Schipper en ging 14 november 1979 als sergeant
radar-verkenner naar Libanon. Ik kwam terecht bij het verken
ningspeloton op post 7.7 nabij Zibqin. Het voordeel van het
verkenningspeloton was, dat we buiten de gebruikelijke pa
trouilles en de andere werkzaamheden ook nog enkele ¨speci
ale¨ taken hadden.Zo reden we regelmatig ¨patrouille Mazra
at¨ een plaats in ¨PLO gebied¨ om ons gezicht te laten zien. Ik
weet dat ik het ook regelmatig gereden heb, maar weet er gek
genoeg nagenoeg niets meer van. Zo ook de bezetting van ̈ de
tepel¨, een berg met uitzicht op de gouden driehoek, een plaats
waar 3 wadi´s bij elkaar kwamen en als infiltratie route gebruikt
werd door de PLO. We gingen dan een week naar Kafra, ik meen
7.21, en liepen s´avonds naar de tepel en dan s´ochtends weer
terug te keren in Kafra. Als toetje mochten we ook een waarne
mingspost bezetten diep in IDF gebied en 200 meter van de
Israëlische grens gelegen. Ook daar waren we een week om alle
buitenissige bewegingen waar te nemen en door te geven aan
Headquarters te Naquora. OP HIN ( observation post Marwa
hin ) was voor ons een uitje. Geen patrouilles of andere werk
zaamheden, maar alleen maar observeren. We waren er altijd
met 4 man (1 sergeant en 3 soldaten/korporaals) en na een
week werden we dan afgelost door de volgende ploeg.

OP HIN in 1980

Officieel viel OP HIN onder UNITED NATIONS TRUCE SUPERVI
SION ORGANIZATION. UNTSO was de organisatie van de Vere
nigde Naties voor Toezicht op het Bestand in Palestina, zodoen
de dat we rechtstreeks contact hadden met Headquarters in
Naqoura.
 
Op 19 Maart 1980 maakten Ben Geurs, Rien Kolsters, Derk de
Vries en ik ons op om weer een week naar OP HIN te gaan. Derk
en Rien waren rustige jongens en Ben was een beer van een
vent en een heethoofd, die regelmatig uit verveling ging
squatten met Rien op zijn nek. De eerste week verliep vrij
probleemloos, al hoewel we dagelijks IDF strijders rond de post
hadden hangen, die regelmatig over onze post schoten.

Na een week zouden we afgelost worden, tot grote vreugde van Derk, die op verlof ging. Helaas kwam de aflossing er weer eens
niet door, maar kwam met de waterwagen Michel Krassenberg mee, die Derk af kwam lossen.
Plotseling werd de sfeer met onze bewakers grimmiger, ze schoten ook ineens gerichter op en vlak over de post. Uit het berich
tenverkeer maakte ik op dat er ergens een vuurgevecht was tussen UNIFIL en de IDF, waarbij de IDF slachtoffers waren gevallen.
Dit waren dus de bekende vuurgevechten bij At Tiri. Uit het radioverkeer kon ik tevens opmaken, dat de IDF op vergelding uit
was. Een dag later werd de bezetting om de post verdrievoudigd en werd er nog meer in onze richting geschoten. Ook stond er
een halftrack met een machinegeweer voor de poort. Een van de “bewakers” klom over de concertinas, maar dat vond onze
heethoofd Ben niet goed. Hij stoof naar buiten, pakte de man beet, hield hem boven zijn hoofd en flikkerde hem zo midden in
de concertinas. Wij Ben rugdekking geven, met alles wat we hadden en ik zie me nog regelmatig onbeschut de boel verdedigen.



Gelukkig bleef het hierbij, maar de sfeer met de mensen buiten de post was nu om
te snijden. Opeens werd OP HIN belangrijk. Er werd op hoog niveau tussen UNIFIL
OPS en Majoor Haddad gesproken. 
Bevoorraad werden we al niet meer, we hadden alleen nog aardappelen en blikken
Campbell soep en ook het water werd schaars. Uiteindelijk mocht de waterwagen er
wel door en samen met een auto van UNIFIL werd die toegelaten tot de post.
De auto reed bijna tot in de ingang, waar ongezien 4 officieren van UNTSO er uit
sprongen en naar binnen renden. Ook was daar de kolonel Van Genuchten, waar ik

regelmatig in spannende situaties radioverkeer had en mij altijd de nodige adviezen gaf. (ik was ook maar een dienstplichtig
sergeant, dus kon de hulp goed gebruiken). Ik hoorde van de kolonel (wat ik al een beetje begrepen had) dat er 1 waarnemings
post verder 2 Ieren waren geliquideerd door de IDF als de vergelding van At Tiri. Meer wilde hij eigenlijk niet kwijt, (later begreep
ik dat de slachtoffers van IDF niet waren gevallen door Iers vuur, maar door Nederlands vuur), maar dat de UNTSO officieren er
waren om mij te helpen.
Hoe en waarom weet ik nog steeds niet, want als er weer op ons geschoten werd bleven zij beneden op de post. Toch had de
IDF er lucht van gekregen dat zij er waren en werd het uiterst grimmig. We werden nu constant (wel of niet ) gericht beschoten
en was het duidelijk dat ze ons weg wilden hebben. Uiteindelijk na 4 weken kwam het verlossende bericht dat we werden afge
lost.

v.l.n.r. sgt. Hans Verschuur. sld1. Ben Geurs, Rien Kolsters, een Cana
dese officier, twee Amerikaanse officieren, een Finse officier en sgt. Joep
Schipper. Zittend sld.Michel Krassenburg en sld. Henk Walda

Op 18 april 1980 werd de aflossing eindelijk toegelaten en
maakten wij ons op voor het vertrek. Een oude bekende (van
de opleiding) sergeant Hans Verschuur, samen met onder an
dere Henk Walda en Wim Jansen zouden onze taak over nemen.
 
Plotseling en met een hoop lawaai en schoten, werd er met een
halftrack door de poort gereden. We werden allemaal ontwa
pend en er werd geduwd en getrokken aan ons. Bij een van
onze jongens moest ik nog zijn wapen wegslaan, omdat hij ze
wel even overhoop zou knallen, terwijl de ander aan mij vroeg
of we het wel zouden overleven. (dit laatste heb ik me jaren
afgevraagd of ik het me niet ingebeeld had, totdat deze man
jaren later er zelf over begon). Mijn 4 adviseurs van de UNTSO,
de echte helden heb ik dus in iedere penibele situatie geen
moment gezien en ook nu waren het de enige makke lamme
tjes die er rond liepen.
Uiteindelijk zijn we er dus letterlijk uitgegooid en onder bege
leiding van IDF naar Naqoura gebracht. Daar verslag uitge
bracht en konden we na een maand eindelijk weer terug naar
Al Yatun.

Nieuwsblad van het Noorden, april 1980



Auteur: Lkol b.d. R.H. Rijntalder
Oud-bestuurslid NCHC

Herinneringen aan Wageningen 5 mei
 
Het is inmiddels alweer ruim vijftien jaar geleden dat ik een bestuursfunctie vervulde
bij het Nationaal Comité Herdenking Capitulaties 1945 Wageningen (NCHC). In het
eerste decennium van deze eeuw was ik, eerst namens het bestuur van het NCHC en
in de periode 2006 t/m 2008 namens de gemeente Wageningen, ook belast met de
organisatie, voorbereidingen en de uitvoering van het traditionele defilé op 5 mei.
De eerste jaren met nog alleen lopende detachementen via de route door het cen
trum van Wageningen en vanaf 2006 met een aangepaste route met ook deelnemen
de voertuigen in het defilé.

Met veel plezier denk ik terug aan die periode waarin ik veelvuldig en intensief contact had met de binnen- en buitenlandse
veteranenorganisaties die jaarlijks participeerden in het defilé. Zo ook de contacten met de UNIFIL-vereniging. Aan de VN-missie
in Libanon bewaar ik ook goede herinneringen uit mijn actieve diensttijd eind jaren zeventig en begin jaren tachtig. Het samen
met vertegenwoordigers van de Directie Materieel een betrouwbare en kwalitatief goede HF-radioverbinding tussen Den Haag
en het hoofdkwartier in Haris tot stand brengen behoorde tot mijn takenpakket. De aanschaf van de specifieke Logper-antennes
leverde een kwalitatief goede verbinding op met het hoofdkwartier in Haris. De plaatsing van deze antenne aan Nederlandse
zijde in een voormalig Duits bunkercomplex in de duinen bij Katwijk was een spectaculaire operatie waar ik nauw bij betrokken
was. Met behulp van een transporthelikopter werd de grote en zware antenne op het voetstuk geplaatst.
 
Maar de meeste contacten met de UNIFIL-militairen dateren voor mij uit de periode dat ik mede belast was met de organisatie
van de herdenking en het defilé in Wageningen. In de begin jaren was de deelname van de Libanon veteranen in mijn herinne
ring beperkt. Libanon veteraan majoor b.d. Erik van Till was in die periode als lid van het Comité Middagprogramma betrokken
bij de organisatie en was onder meer belast met de parkeerregelingen voor de vele binnen- en buitenlandse hoogwaardigheids
bekleders die het programma op 5 mei geheel of gedeeltelijk bijwoonden. Ook was Van Till een groot promotor om de deelna
me van UNIFIL-veteranen aan het defilé te enthousiasmeren. In het jubileumjaar 2005, waarin zestig jaar bevrijding werd herdacht,
participeerde de UNIFIL-vereniging met bijna honderd deelnemers in het defilé.

Wageningen, 5 mei 2008. Detachement UNIFIL-veteranen paraderen op het 5 Mei plein.
De heer Clemens Cornielje, Commissaris van de Koningin in de provincie Gelderland en voor
zitter van het Nationaal Comité Herdenking Capitulaties, neemt het defilé af.
(Foto: A.J.J. Buitendam)

Na het overlijden van Z.K.H. Prins Bern
hard in 2004 en de invoering van de Ne
derlandse Veteranendag in 2005 ont
stond er een hectische periode in Wage
ningen. Defensie wilde zich volledig
richten op de door het parlement inge
stelde Veteranendag en de deelname en
ondersteuning van de herdenking op 5
mei in Wageningen afbouwen. Dit tot
groot ongenoegen van de veteranen, de
politiek en het publiek.
 
Deze ontwikkelingen waren aanleiding
voor de gemeente Wageningen om
vanaf 2006 een eigen alternatief defilé te
organiseren. Vanaf dat jaar kreeg het
defilé een meer informeel karakter en
werden ook historische voertuigen, bur
germuziekkorpsen en re-enactment
groepen in het defilé opgenomen.
Omdat voertuigen in verband met de
veiligheid niet door het centrum van de
stad mochten rijden werd de route van

het defilé verlegd en werd het startpunt verplaatst naar het Universiteitsterrein De Dreijen. Dit grote terrein met de vele colle
gegebouwen bood ook de mogelijkheid om een grote static-show voorafgaande aan het defilé te organiseren. Deze ontwikke
lingen pakten positief uit voor de belangstelling en deelname van de UNIFIL-vereniging.
 
Nadat het eindrapport over de vervanging van het defilé was afgerond werd mij verzocht of ik de rol van ‘coördinator defilé’ op
mij wilde nemen. Voor mij opnieuw een mooie uitdaging in mijn postactieve bestaan en zo trad ik per 1 september 2005 op
66-jarige leeftijd in dienst van de gemeente Wageningen.



Wageningen 5 mei 2007. UNIFIL-detachement passeert met overweldigende belangstelling het defileerpunt op het 5 Mei plein. (Foto: A.J.J.
Buitendam)

Een zeer drukke periode brak aan om alle regelingen en wijzigingen voor het eerste Vrijheidsdefilé op 5 mei 2006 rond te krijgen.
Samen met collega majoor b.d. (cavalerie) Erik van Till maakte ik een beleggingsplan voor het Universiteitsterrein De Dreijen.
Een verkeerscirculatieplan, opstelplan voor voertuigen en bussen, faciliteiten voor re-anactmentgroepen en standjes voor musea
en diverse horeca verstrekkingspunten werden minutieus uitgewerkt. Tijdens de driedaagse opbouwperiode, voorafgaande aan
het evenement op 5 mei, verbleef Erik met zijn echtgenote Hilde in hun caravan op De Dreijen om de ontvangst van leveranciers,
deelnemende voertuigen e.d. in goede banen te leiden. De nachtelijke aanwezigheid van Erik op het Universiteitscomplex had
ook als bonuseffect dat hij een coördinerende rol kon spelen bij de bewaking en beveiliging van het complex, hetgeen in de
praktijk geen overbodige luxe is gebleken.
 
Het aantal deelnemers aan het defilé nam gestaag toe en vele veteranen in het bezit van een historisch militair voertuig vochten
om een plaatsje te bemachtigen in het defilé. En zo was de UNIFIL-vereniging vanaf 2006 prominent aanwezig met de bekende
voertuigen uit die jaren, zoals de Nekaf-jeep, de DAF drietonner YA-328, de DAF YA-126 en het karakteristieke gepantserde
wielvoertuig YP-408, alle in de witte uitmonstering van de Verenigde Naties.

In de uitgebreide static-show op het terrein De Dreijen was door een aantal Libanon
veteranen een natuurgetrouw Checkpoint ingericht, compleet met bewapening en
bijbehorende voertuigen. Het Checkpoint was een groot succes, trok veel belang
stelling van het publiek en was medeoorzaak dat de enigszins in de vergetelheid
geraakte UNIFIL-missie uit de beginjaren tachtig van de vorige eeuw weer in de be
langstelling kwam. Doordat medewerkers van de Nationale Reserve niet meer be
schikbaar waren in verband met de terugtrekking van de defensiesteun moest voor
de organisatie een beroep gedaan worden op vele vrijwilligers. Studenten, leerlingen
van het Regionale Opleidingscentrum en vele oud-militairen maakten deel uit van
de vrijwilligersorganisatie. Een van hen was Libanon veteraan Tony Nijhove. Hij wist
op perfecte wijze invulling te geven aan de ontvangst en de begeleiding van het
grote aantal bussen dat werd ingezet voor het vervoer van muzikanten en deelne
mende detachementen.

Drukte bij de UNIFIL display op De Dreijen,
Wageningen 5 mei 2013. Foto: Erik Kuiper

De ontstane commotie leidde in 2008 tot mijn voortijdig terugtreden omdat ik mij niet kon vinden in de door Defensie gestelde
randvoorwaarden voor een defilé nieuwe stijl. De onvoldoende zekerheid van de voorgestelde deelname van buitenlandse
eenheden, de onvoldoende dekking voor de benodigde financiering, maar vooral de opstelling van Defensie dat geen jonge
veteranen meer mochten deelnemen aan het defilé waren voor mij doorslaggevende redenen om voortijdig mijn functie ter
beschikking te stellen.



In mijn vorig jaar in boekvorm verschenen memoires, onder de titel ‘Rats, kuch en elektronen’, besteed ik in een afzonderlijk
hoofdstuk ruimschoots aandacht aan deze enerverende periode in mijn postactieve bestaan.
 
De uitsluiting van de categorie jonge veteranen was opnieuw aanleiding tot heftige protesten, veel media-aandacht en Kamer
vragen. De Dordtenaar Jens van de Vorm (†), Libanon veteraan, gemeenteraadslid en kandidaat-lid voor het Europees parlement,
nam het initiatief voor een buitenparlementaire protestactie. Als eerste werd in februari 2009 een petitie aangeboden aan de
burgemeester van Wageningen met het verzoek om invloed aan te wenden om het besluit over de uitsluiting van jonge vete
ranen terug te draaien. Met een jeep in de witte VN-uitvoering vertrok een deputatie van Libanon- en Korea veteranen met een
cameraploeg van de NOS vanaf Hotel De Wereld naar het Stadhuis om de petitie aan te bieden aan burgemeester Geert van
Rumund. Burgemeester Van Rumund nam de petitie in ontvangst, maar wees de delegatie op het feit dat niet hij, maar het
Nationaal Comité Herdenking Capitulaties in deze beslissingsbevoegd was. Het Comité, met de hete adem van Defensie in de
nek, bleef echter onvermurwbaar. De Libanon veteranen waren diep gekrenkt en het omstreden plan was weer aanleiding tot
veel commotie en media-aandacht.

De teleurgestelde Libanon veteranen
besloten op 5 mei toch illegaal deel te
nemen en achter het officiële gedeelte
van het defilé aan te sluiten. Om verve
lende situaties te voorkomen stemde de
voorzitter van het Nationaal Comité op
het laatste moment toch in met de deel
name van het UNIFIL-detachement.
 
Kort na de eerste versie van het vernieuw
de Bevrijdingsdefilé op 5 mei 2009, met
weer een inbreng en deelname van de
fensie, maakte Defensie in september
geheel onverwacht het beleidsvoorne
men bekend om na het jubileumjaar in
2010 de deelname en ondersteuning aan
de jaarlijkse herdenking van de capitula
ties, met inbegrip van het vernieuwde
defilé, alweer te willen beëindigen. De
door de Rijksoverheid aangekondigde
bezuinigingen werden door defensie als
aanleiding voor dit besluit genoemd.
 
Het voornoemde beleidsvoornemen van
defensie leidde evenals in 2005 en 2008
wederom tot veel maatschappelijke en
politieke onrust. Door diverse politieke
partijen werden schriftelijke vragen ge
steld aan de minister van defensie en het
besluit (beleidsvoornemen) was tevens
onderwerp van discussie tijdens het Ka
merdebat over de defensiebegroting
van 2010 in december 2009. In de schrif
telijke beantwoording van de gestelde
Kamervragen gaf de Staatssecretaris van
defensie Jack de Vries aan dat niét de fi
nanciën, maar de beperkte menskracht
en beschikbare middelen ten grondslag
lagen aan het beleidsvoornemen van
defensie. In het Kamerdebat gaf de
Staatssecretaris tevens aan dat na een
overleg met de voorzitter van het NCHC,
de definitieve besluitvorming werd uit
gesteld tot juni 2010.
 
De periode na de herdenking van 5 mei
2010 werd gekenmerkt door de evaluatie

Wageningen, 16 februari 2009. Verontruste Libanonveteranen, majoor b.d. Erik van Till en Jens
van de Vorm (†), overhandigen een petitie aan burgemeester Geert van Rumund onder toeziend
oog van Erik Dijkstra, verslaggever Jakhals Erik van het populaire Tv-programma De Wereld
Draait Door. (Foto: Tv-uitzending VARA-programma DWDD).

Wageningen, 5 mei 2009. Een detachement bestaande uit Libanon-, Korea- en Nieuw-Guinea
veteranen, onder leiding van detachementscommandant majoor b.d.(cav) G.F. baron van Till,
besloot ondanks de formele uitsluiting toch deel te nemen aan het defilé. (Foto: privécollectie
majoor b.d. Erik van Till)



Mevr. Angelien Eijsink (PvdA), warm pleitbe
zorgster bij minister van defensie Hans Hillen
voor de belangen van de veteranen in Wagenin
gen. (Foto: archief auteur)

en politiek overleg over de toekomst van de herdenking en specifiek het voortbestaan
van het defilé jaarlijks op 5 mei in Wageningen. Het was uiteindelijk defensieminister
Hillen die onder druk van de Tweede Kamer besloot de defensiesteun en deelname
voor vijf jaar te garanderen met een ingebouwde evaluatie voor een verdere toe
komst na 2015.
 
Voor de voortzetting van de betrokkenheid van defensie bij ‘Wageningen’ is veel
dank verschuldigd aan mevrouw Angelien Eijsink, toenmalig Tweede Kamerlid van
de PvdA en tevens defensiewoordvoerder, die zich in die hectisch periode altijd
optimaal heeft ingespannen voor de belangen van de veteranen en het behoud van
de deelname van -en de ondersteuning door defensie van het jaarlijkse bevrijdings
evenement in Wageningen.

De coronacrisis was de oorzaak dat afgelopen twee jaar de Herdenking op 5 mei in aangepaste vorm moest plaatsvinden en het
defilé geheel kwam ter vervallen. In het jubileumjaar 2020, waarin uitgebreid zou worden stilgestaan bij de herdenking van de
capitulatie en de viering van de bevrijding 75 jaar geleden, is het ondanks de corona beperkingen toch gelukt om een boek uit
te geven over de historie van 75 jaar herdenken en vieren in Wageningen. In dit boek dat onder de titel: ‘Vrijheid geef je door,
75 jaar herdenken en vieren in Wageningen’, uitgegeven bij uitgeverij Kontrast in Oosterbeek, wordt uitgebreid aandacht besteed
aan het ontstaan, de geschiedenis en de ontwikkeling van het defilé vanaf 1955 tot heden.
 
De toekomst van het defilé voor het komende decennium is nog ongewis.
De gevolgen van de coronacrisis, waardoor het defilé al twee jaar op rij geen doorgang kon vinden, zal ongetwijfeld van invloed
zijn op de organisatie van een defilé in de komende jaren. De ontwikkelingen rondom het coronavirus maken ook het doorgaan
van het defilé in 2022 twijfelachtig (inmiddels is duidelijk dat het defilé is 2022 doorgang zal vinden - redactie D4) De deelname aan
het defilé door de oudere categorieën veteranen, zoals de Tweede Wereldoorlog-, Indië, - Korea-, en ook Nieuw- Guinea vetera
nen zal ook in snel tempo verminderen en de facto in de loop van dit decennium verdwijnen. Binnen niet al te lange tijd zullen
de Libanon veteranen de nestors zijn in een toekomstig defilé en zullen erfopvolgers en anderen het eerbetoon aan onze be
vrijders levendig moeten houden. Ook defensie heeft aangegeven de deelname en ondersteuning van een defilé in Wageningen
de komende jaren substantieel te verminderen. Al met al een stevige uitdaging voor de organisatie om de invulling van de
Herdenking van de Capitulaties en de viering van de bevrijding in het komende decennium op waardige wijze gestalte te geven.
De toekomst zal uitwijzen of de komende jaren een defilé nog deel zal uitmaken van de 5 mei activiteiten en zo ja, in welke vorm.
 
Ik kijk met weemoed maar voldoening terug op de periode dat ik samen met vele binnen- en buitenlandse veteranen mede
invulling mocht geven aan dit unieke defilé.

Toenmalig CdK Gelderland Clemens Cornielje kreeg over Wageningen een sneer in een column van politiekzwaargewicht en partijgenoot Hans
Wiegel, Dagblad De Pers, 13 mei 2009. Cornielje, onlangs overleden, speelde een merkwaardige rol in het debat over het defilé Wageningen; volgens
hem moesten veteranen maar naar Den Haag om te defileren. Afbeelding: archief NUV/Erik Kuiper

Wageningen 2009, protest van UNIFIL ve
teranen, omdat zij niet meer mochten
deelnemen aan het Bevrijdingsdefilé op 5
mei. Foto: archief NUV/Erik Kuiper



Een 120 mm mortier net na het afvuren. Wat je ziet vliegen is het staartstuk, niet de granaat. Foto Fred Krijnen, post 7-23,1981

Eén van ons: Unifillers met een passie
In de serie 'Eén van ons' dit keer een portret van Fred Krijnen, die als vrijwilliger werkzaam is in het Nationaal Militair Museum in
Soesterberg. Overgenomen van het NMM met medewerking van Fred. 
 
"EEN DWARSDOORSNEDE VAN DE SAMENLEVING"
 
In 1980 moest Fred Krijnen in dienst. Het Nederlandse leger werd op dat moment ingezet in Libanon, en Krijnen wilde daar graag
naartoe. “Ik wilde graag wat anders,” zegt hij daar nu over, en “je gaat toch niet anderhalf jaar op de heide zitten!” Na zijn oplei
ding tot officier werd hij geplaatst als commandant van een mortierpeloton. “Dat vond ik niet erg: een mortierist hoeft veel
minder te lopen dan een infanterist”. Het peloton bestond uit 32 mannen en drie 120mm mortieren. Alleen de pelotonssergeant
was een beroepsmilitair, de anderen waren allemaal dienstplichtigen.
Als pelotonscommandant was het de taak van Krijnen om alle verschillende mensen op één lijn te houden. “Het was een
dwarsdoorsnee van de samenleving”, vertelt Krijnen.

Fred Krijnen in Libanon, naast een YP-408. Libanon 1981

“Van gabbertjes uit Amsterdam tot jongens uit het diepe zui
den van Limburg; van hele rustige, zachte kerels tot Rambo-ty
pes”. Daarmee omgaan was een uitdaging.
 
DE 120MM MORTIER
 
Een mortier is een soort buis waarmee speciale granaten wor
den afgeschoten. De 120mm mortier had een bereik van
maximaal acht kilometer, en kon drie soorten munitie verschie
ten: brisantgranaten, fosforgranaten en lichtgranaten. De bri
santgranaat is gemaakt om met een grote explosie zoveel
mogelijk te vernietigen, en de fosforgranaat veroorzaakt brand
en een grote rookwolk.

Enigszins verborgen in het Arsenaal, weggestopt tussen de tanks en de artillerie, staat de 120-millimeter mortier. Vrijwilliger Fred
Krijnen was in Libanon commandant van een mortierpeloton, dat met dit wapen werkte.



De lichtgranaat gaat boven het doel open, en dan komt er een fakkel tevoorschijn die heel fel brandt. Ongeveer anderhalve
minuut hangt de lichtfakkel aan een parachuutje boven het doel, zodat de militairen op de grond kunnen zien wat er in de
omgeving gebeurt. De 120mm mortier weegt ongeveer 575 kg en daarom staat hij op twee wielen.
 
In de kop van de schietbuis kon je een speciaal koppelstuk schroeven, waarmee je de mortier aan een trekhaak kon hangen.
Vaak werd de YP408 gebruikt om de 120mm mortier te verslepen. Als een mortiersectie aankwam op de plek van waar gescho
ten moest worden, werd de mortier losgekoppeld en verder klaargemaakt. “We schoten altijd eerst een granaat ver weg het bos
in”, vertelt Krijnen, “want daardoor ging de grondplaat goed de bodem in”. Vervolgens prikte de bemanning drie stokken in de
grond, op een precieze afstand van de mortier. Deze werden gebruikt om te richten: vanaf de vuurpositie kon je je doel namelijk
niet zien, want dat was kilometers verderop.

Een mortier laad je door de granaat er van de bovenkant in te laten zakken.

WAARNEMEN EN PATROUILLEREN
 
In de jaren zeventig was het erg onrustig
in Libanon. Er woedde een burgeroorlog
en Israël viel het land binnen. De Verenig
de Naties stuurden uiteindelijk een vre
desmacht om de strijdende partijen uit
elkaar te houden: UNIFIL. Vanaf 1979
deed Nederland aan de vredesmissie
mee. Een Nederlands bataljon van onge
veer achthonderd militairen werd naar
het zuiden van Libanon gestuurd. Ver
spreid over het hele gebied namen ze
wachtposten in, en hun taak was waar te
nemen wat er gebeurde. Fred Krijnen en
zijn mortierpeloton kwamen ook op zo’n
post terecht.
“Overdag namen we waar en bemanden
we roadblocks. ’s Nachts liepen we pa
trouilles door het hele gebied”, vertelt

Krijnen. “Zo’n patrouille kon wel zes of zeven uur duren. Op bepaalde plekken moesten we heel stil gaan zitten om te kijken en
luisteren”. De patrouilles waren bedoeld om Palestijnse strijders te onderscheppen die ’s nachts op weg waren naar Israël.
 
VERZOEK OM LICHTSTEUN
 
Het peloton van Krijnen moest niet alleen observeren en patrouilleren, ook de mortieren werden ingezet. De drie mortieren
stonden in een vaste opstelling bij de post, alle drie een andere kant op gericht. “Als een Nederlandse patrouille ’s nachts iets
had gehoord of gezien, dienden ze een verzoek om lichtsteun in”, vertelt Krijnen. Via de radio werd het verzoek doorgegeven
en bij het mortierpeloton ging een toeter af. “Als die toeter midden in de nacht begon te loeien, rende iedereen in z’n onderbroek
naar de mortieren toe”. Binnen twee minuten waren ze gereed om een lichtgranaat af te vuren. “In zes maanden tijd hebben we
ongeveer zestig vuuraanvragen gekregen”. Als commandant stond Krijnen er vaak bij als er geschoten werd. “Dat maakte een
klereherrie! En de stof die omhoog komt, alles trilt… Het ging door merg en been”.
 
EEN DIEPE BAND
 
Krijnen herinnert het zich als een mooie maar soms ook zware tijd. “Ik heb eens uitgerekend dat we honderd uur per week waren
ingeroosterd. Dat betekent dat je in totaal maar 68 uur over had om te slapen, te eten, post te schrijven, en andere dingen te
doen. En op zes maanden inzet had je maar twee keer twee weken verlof”. Alcohol was verboden, en contact met Nederland
was moeilijk. “Als ik wilde bellen naar Nederland”, vertelt Krijnen, “dan moest er echt nood aan de man zijn. Het kon eigenlijk
gewoon niet”. De werkzaamheden op de post waren eentonig. “Eerst was het spannend, later werd het routine”, vertelt hij. Bij
patrouilles was iedereen eerst heel gespannen en stil, maar later werd er stiekem toch gerookt. Ook waren er onderling soms
conflicten. “Ik was met 23 jaar de oudste. We hadden als peloton drie maanden getraind, waren voor het eerst uit huis… Maar
we hebben het wel gedáán”. Nog altijd ziet Krijnen veel mannen van zijn peloton regelmatig. Ze hebben een unieke band door
hun gedeelde ervaringen.
 
“Veertig jaar later moet ik sommige kerels nog uitleggen dat ik Fred heet, en geen luit!”, lacht hij.
 
 
Foto's/tekst Fred Krijnen/NMM



Van Gerard Nijhuis ontvingen wij deze prachtige foto van het
afschieten van een 120mm mortier op Post 7-7 in 1983. Deze
foto sluit mooi aan bij het artikel van Fred Krijnen.
 
Heb je nou zelf ook zo'n bijzondere foto uit je UNIFIL tijd, stuur
hem in aan redactie@unifilvereniging.nl.
Denk aan het maken van een goede scan, in voldoende reso
lutie (min. 1 Mb, omwille van verwerking in het blad). In geval
len kan de redactie helpen bij het maken van een goede scan.
Neem ook dan contact op met de redactie via bovenstaand
mailadres.
 

Nuldelijnsondersteuning
Nuldelijnsondersteuning is een project van het Veteranenplatform. Landelijk coör
dinator Nuldelijnsondersteuning voor het VP is Peter Klijn.
 
Zit je verlegen om een praatje? Loop je ergens tegenaan? Schroom niet en neem
contact op. Je vindt nuldelijnsondersteuning via de website van het Veteranenplat
form https://veteranenplatform.nl/ www.disk-veteranen.nl/
 
Groningen, rcgroningen@nuldelijnsondersteuning.nl
Friesland, rcfriesland@nuldelijnsondersteuning.nl
Drenthe, rcdrenthe@nuldelijnsondersteuning.nl
(+31) 6 23 43 97 56

 
Overijssel, rcoverijssel@nuldelijnsondersteuning.nl
Flevoland, rcflevoland@nuldelijnsondersteuning.nl
Gelderland, rcgelderland@nuldelijnsondersteuning.nl
(+31) 6 13 18 36 87

Utrecht,
Noord-Holland, rcwest@nuldelijnsondersteuning.nl
Zuid-Holland
(+31) 6  23 48 11 60
 
 
Zeeland, rczeeland@nuldelijnsondersteuning.nl
Noord-Brabant, rcbrabant@nuldelijnsondersteuning.nl
Limburg, rclimburg@nuldelijnsondersteuning.nl>
Zeeland (+31) 6 23 09 79 17
Noord-Brabant (+31) 6 23 46 27 36
Limburg (+31) 6 23 19 64 78

Nederland kent als gevolg van de Veteranenwet (2012) sinds
juni 2014 een Veteranenloket, waar veteranen en/of hun
partners met vragen terecht kunnen. Het telefoonnummer is
088-334 00 00. De verenigingen kennen veelal een Nuldelijns
ondersteuning. Maatjes onder elkaar en voor elkaar, voor een
luisterend oor en kameraadschappelijke hulp.
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